
PROTOKÓŁ 

z obrad wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Gminy Trąbki Wielkie 

z dnia 12 grudnia 2022 r. 

 

Rozpoczęcie: godz. 14:00 

Zakończenie: godz. 16:30 

Posiedzenie rozpoczęło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Trąbkach Wielkich. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński. 

W posiedzeniu komisji ponadto uczestniczy: Pan Błażej Konkol – Wójt Gminy, Zofia 

Gorzyńska Skarbnik Gminy, Pan Karol Rudomina Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej 

i Mieszkaniowej w Trąbkach Wielkich oraz radca prawny specjalizujący się przekształcanie 

spółek. 

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński na podstawie listy obecności stwierdził 

quorum. 

Ustawowy skład Komisji Wspólnej Rady Gminy wynosi 15 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.   

Celem dzisiejszego wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Trąbki Wielkie jest 

omówienie materiałów sesyjnych. 

Tematy dodatkowe to przedstawienie przez zaproszonego radcę prawnego możliwe 

rozwiązania w sprawie przekształcenia ZGKiM w Trąbkach Wielkich w spółkę komunalną.  

Proponowany porządek sesji stanowi załącznik do protokołu. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na rok 2022; 

Pani Zofia Gorzyńska przedstawiła komisji uzasadnienie do przedmiotowej uchwały. Omówiła 

szczegółowe wszystkie proponowane zmiany w budżecie Gminy na rok 2022. Zwiększa się po 

dochodach plan subwencji oświatowej i równocześnie po wydatkach zwiększa się plan  

w placówkach oświatowych. 



W związku z otrzymanymi środkami na wypłatę dodatków dla mieszkańców zwiększa się plan 

po stronie dochodów o kwotę 379 646,00 zł natomiast po stronie wydatków zwiększa się plan 

na wypłatę dodatków dla podmiotów wrażliwych o 175 646,00 zł i dla przedsiębiorstw 

energetycznych o 196 407,00 zł oraz na obsługę zadań w wysokości 2 593,00 zł. Zabezpiecza 

się w budżecie brakującą kwotę na częściowe zabezpieczenie środków na dokonanie refundacji 

za dzieci uczęszczające do przedszkoli w innych gminach. 

Zabezpiecza się brakującą kwotę w wysokości 75 000,00 zł na wynagrodzenia w administracji 

publicznej. Środki te zostały pomniejszone z planu wydatków przy konstrukcji budżetu na 2022 

rok. Na wniosek Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sobowidzu zwiększa się plan na zakup 

środków żywności i wpłat od rodziców za wydawane posiłki w kwocie 14 700,00 zł. Zmniejsza 

się plan dotacji celowej dla ZGKiM zgodnie z faktycznym postępem prac o 105 000,00 zł. Na 

wniosek Kierownika GOPS zwiększa się plan o brakującą kwotę w wysokości 7 000,00 zł na 

zapłatę za pieczę zastępczą w rodzinach zastępczych. 

Dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Trąbkach Wielkich zwiększa się plan dotacji o kwotę  

11 600,00 zł w związku z organizacją: zawodów sportowych FIFA 2022, spotkania 

bibliotekarzy Powiatu Gdańskiego, loterii fantowej w Mierzeszynie. 

Na wniosek Wydziału Organizacyjnego zabezpiecza się środki na zakup biletów miesięcznych. 

Na wniosek Pana Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i Rekreacji w Trąbkach 

Wielkich zwiększa się plan dotacji na rok 2022 o kwotę 122 700,00 zł w związku z realizacją 

następujących zadań, których nie było w budżecie GOKSiR na 2022 rok. Pani Skarbnik 

wymieniała większość wskazanych we wniosku zadań. Zaznaczyła, że wszystkie zadnia 

wymienione są w uzasadnieniu uchwały wraz z podanymi wartościami na ich realizację. 

Rozpoczęła się dyskusja dotycząca zmian przedstawionych przez Skarbnik Gminy. 

Wójt Gminy oraz Pani Skarbnik udzielili wyczerpujących odpowiedzi na pytania radnych  

w sprawie proponowanych zmian. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-

2032; 

Pani Zofia Gorzyńska poinformowała, że nie ma konieczności podejmowania przedmiotowej 

uchwały.  

W związku z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie radcy prawnego, który przedstawi możliwe 

rozwiązania w sprawie przekształcenia ZGKiM w Trąbkach Wielkich w spółkę komunalną Wójt 

Gminy poprosił o przejście do omówienia tego tematu. Materiały radni otrzymali na maila, 

stanowią one załącznik do protokołu. 



Pan Karol Rudomina zaznaczył, że są to wstępne rozmowy w sprawie przekształcenia ZGKiM. 

Konieczne jest rozważenie tego tematu.  W tym celu zaprosił do współpracy radcę prawnego 

specjalizującego się w przekształcaniu spółek do omówienia tego procesu. 

Zakład Komunalny realizuje zadania własne gminy polegające na gospodarce mieszkaniowej  

i gospodarce lokalami użytkowymi, utrzymaniu dróg, ulic, mostów, plac oraz organizacji ruchu, 

wodociągów i zaopatrzenia w wodę, kanalizacji, usuwania i oczyszczania ścieków, lokalnego 

transportu zbiorowego, targowisk i hal targowych ora zieleni gminnej i zadrzewień. Zaznaczył, 

że zakład może wykonywać inne zadania Gminy, niewykraczające poza zadania o charakterze 

użyteczności publicznej. 

Biorąc pod uwagę dotychczasowe koszty ponoszone przez gminę związane z wyżej 

wymienionymi zadaniami własnymi, wzrost zapotrzebowania na usługi użyteczności 

publicznej wysokiej jakości związany z rozwojem gminy, procesami urbanizacyjnymi, w tym 

w szczególności szybko postępującym wzrostem liczby mieszkańców gminy oraz coraz 

bardziej skomplikowane otoczenie prawne, niezbędne są inwestycje zapewniające 

mieszkańcom szeroki dostęp do usług komunalnych. Z przeprowadzonej analizy wynika, iż 

kontynuowanie gospodarki komunalnej w formie spółki handlowej pozwoli na optymalizację 

posiadanych zasobów oraz wpłynie na lepszą jakość świadczonych usług. Spółka jako odrębny 

podmiot prawny będzie prowadziła działalność na własny rachunek. Umożliwi to pozyskanie 

finansowania działalności ze źródeł zewnętrznych. Spółka komunalna może poszukiwać 

dodatkowych źródeł dochodów poza sferą użyteczności publicznej. Planowane rozszerzenie 

przez spółkę zakresu działalności w stosunku do aktualnej działalności samorządowego 

zakładu pozwoli nie tylko poprawić jakość i dostępność świadczonych usług, ale wpłynie 

pozytywnie na rozwój gminy poprzez tworzenie nowych miejsc pracy.  

W kompetencji Rady Gminy jest podjęcie decyzji o przeprowadzeniu likwidacji ZGKiM w celu 

zawiązania spółki akcyjnej albo spółki z ograniczoną odpowiedzialnością przez wniesienie na 

pokrycie kapitału spółki wkładu w postaci mienia samorządowego zakładu budżetowego 

pozostałego po jego likwidacji. Przewiduje się, że w ramach likwidacji niektóre zadania 

likwidowanego zakładu związane z zarządzaniem drogami oraz prowadzeniem gospodarki 

mieszkaniowej zostaną przekazane jednostkom organizacyjnym Gminy. 

Mecenas wyjaśnił a czym będzie polegał cały proces przekształcenia i jakie będą zasady jego 

funkcjonowania. Przedstawił wady i korzyści wynikające z przekształcania. Wyjaśnił kwestie 

formalne dotyczące przekształcenia.   



Pan mecenas oraz Kierownik ZGKiM udzielił wyczerpujących odpowiedzi na pytania radnych 

odnośnie do kwestii formalnych w zakresie przekształcenia ZGKiM. 

W przedmiotowej sprawie zabrał także głos Wójt Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy zaznaczył, że jest to wstępne omówienie tematu. Będzie on 

kontynuowany na kolejnych posiedzeniach. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla taryfowych grup odbiorców w ramach 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków oraz cen innych 

usług; 

Pan Karol Rudomina Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej przedstawił 

uzasadnienie uchwały. Dodał, że regulatorem zatwierdzającym taryfy są Wody Polskie. Pan 

Karol Rudomina zaznaczył, że podwyżki, które wynikają z decyzji Regionalnego Zarządu 

Gospodarki Wodnej na pewno nie przystają do obecnej sytuacji w kraju. Pan Kierownik 

przedstawił komisji zaproponowane stawki, zaznaczył, że wzrost ten jest na poziomie 3%-5%. 

Dodał, że Gmina dopłaca do ścieków. Dopłata ta w przedstawianym projekcie uchwały ma 

wynosić 0,60 zł. Pan Karol Rudomina dodał, że schodzimy z dopłaty. Zaznaczył, że na wielu 

wcześniejszych komisjach i rozmowach z Wójtem Gminy kwestia, że trzeba pomału schodzić 

z dopłaty była poruszana. Dodał, że z perspektywy Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej 

stawki zostaną zatwierdzone tylko wtedy, kiedy ta dopłata przez gminę jest udzielana. Pan 

Kierownik ZGKiM poinformował komisję, że nie wie czy zaproponowane stawki przetrwają  

i nie będzie konieczności zmiany w połowie roku. Uważa, że będzie konieczne dokonanie 

zmian. Jest to podyktowane warunkami ekonomicznymi panującymi w kraju. Wszystkie koszty 

generujące te stawki idą diametralnie w górę. W ustawie o zbiorowym zapatrzeniu w wodę  

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków taryfę określa się na okres 3 lat, lecz rzeczywistość 

weryfikuje te ustalenia. Zaznaczył, że w związku z uwagami Pomorskiego Urzędu 

Wojewódzkiego stawki podane w projekcie uchwały są stawkami netto. W związku z tym 

projekt uchwały został poprawiony, uwzględniając uwagi wydział nadzoru prawnego 

Wojewody.  

Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu udzielania dotacji celowej na dofinasowanie 

zadań z zakresu poprawy gospodarki wodnej i małej retencji w formie użyczania 

naziemnych zbiorników na wody opadowe na terenie Gminy Trąbki Wielkie w ramach 

zadania „Złap deszcz”; 

Wójt Gminy przedstawił uzasadnienie uchwały. Dodał, że celem programu „Złap deszcz”, jest 



zachęcenie mieszkańców gminy Trąbki Wielkie do efektywnego i świadomego 

gospodarowania wodą opadową pochodzącą z terenu ich posesji. Zrównoważone zarządzanie 

wodami opadowymi i troska o ich zatrzymanie w miejscu powstania jest jednym z kluczowych 

działań organu ochrony środowiska. Program „Złap deszcz” przyczyni się do utrzymania 

naturalnego poziomu zasobów wód gruntowych w naszym otoczeniu, poprawy lokalnego 

mikroklimatu i bioróżnorodności oraz ograniczenia wykorzystywania kurczących się zasobów 

wody pitnej do podlewania i celów gospodarczych. 

Przedstawił w regulamin udzielania dotacji na ten cel. Udzielił wyczerpujących odpowiedzi na 

pytanie radnych w sprawie omawianego programu.  

Zaznaczył, że projekt przedmiotowej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje 

Rolnictwa Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych.  

Dodatkowo w sprawie przedmiotowego programu zabrał głos Pan Karol Rudomina Kierownik 

ZGKiM. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/32/2019 Rady Gminy Trąbki Wielkie  

z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości z terenu Gminy Trąbki Wielkie i zagospodarowania tych odpadów  

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi; 

Zmieniają się dni otwarcia Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Trąbkach 

Wielkich.  PSZOK będzie czynny od wtorku do piątku w godzinach od 9:00 do 16:00 oraz  

w sobotę od 8:00 do 16:00. Aktualizacja dni i godzin otwarcia wynika z obserwacji natężenia  

i częstotliwości przywozu odpadów przez mieszkańców. Pan Karol Rudomina poprosił  

o poprawienie zapisu w uzasadnieniu uchwały dotyczącym godzin otwarcia w sobotę od 8:00 

do 16:00. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej 

podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do 

placówek oświatowych, o których mowa w art. 39 ust. 6 i art. 39 ust. 4 i ust. 4a ustawy  

z dnia 14 grudnia 2016 roku Prawo oświatowe; 

Wójt Gminy zaznaczył, że zaproponowane zmiany pozwolą na dostosowanie uchwały do 

obowiązującego prawa oraz ustalenie kwoty zwracanej przez jednostkę samorządu 

terytorialnego rodzicom w związku z ponoszonymi przez nich kosztami dowożenia 

niepełnosprawnego dziecka do właściwej placówki oświatowej. Po zmianach z dnia 15 

września 2022 roku do ustawy Prawo oświatowe konieczne jest określenie stawki za 1 kilometr 



przebiegu, przy czym stawka nie może być niższa niż określona w przepisach wydanych na 

podstawie art. 34a ust.2 ustawy o transporcie drogowym. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił swoje wątpliwości odnośnie do przedmiotowej 

uchwały. Rozporządzenie Ministra Infrastruktury w sprawie warunków ustalania oraz sposobu 

dokonywania zwrotu kosztów używania do celów służbowych samochodów osobowych, 

motocykli i motorowerów niebędących własnością pracodawca zarządza: 

Koszty używania pojazdów do celów służbowych pokrywa pracodawca według stawek za 1 

kilometr przebiegu pojazdu, które nie mogą być wyższe niż: 

1) dla samochodu osobowego: 

a) o pojemności skokowej silnika do 900 cm3 - 0,5214 zł, 

b) o pojemności skokowej silnika powyżej 900 cm3 - 0,8358 zł, 

2) dla motocykla - 0,2302 zł, 

3) dla motoroweru - 0,1382 zł. 

W ocenie Przewodniczącego Rady Gminy konieczne jest dokonanie podziału na rodzaje 

pojazdu jak to określa rozporządzenie. 

Wójt Gminy poinformował, że przeanalizuję te uwagi z radcą prawnym. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutów sołectw Gminy Trąbki Wielkie – 

przedstawienie przez Wójta Gminy protokołu z przeprowadzonych konsultacji  

z mieszkańcami Gminy Trąbki Wielkie; 

Wójt Gminy zaznaczył, że projekt uchwały jest wynikiem prac Komisji Statutowej Rady 

Gminy Trąbki Wielkie. Zmiana statutów dotyczy regulacji odnoszącej się do kadencji 

wybieralnych organów sołectwa, które dotychczas odpowiadały kadencji Rady Gminy i trwały 

4 lata. W związku z wprowadzeniem zmian w ustawie z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym, dotyczącej kadencji rady gminy, która obecnie wynosi 5 lat - zaistniała konieczność 

wprowadzenia zmiany w statucie sołectwa tj. wydłużenie kadencji organów sołectwa również 

do 5 lat.  Dodatkowo Wójt Gminy przedstawił protokół z przeprowadzonych konsultacji  

z mieszkańcami Gminy w sprawie proponowanej zmiany w zapisach statutów sołectw 

dotyczącej kadencji Sołtysa i Rady Sołeckiej. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości; 

Wójt Gminy przedstawił uzasadnienie do przedmiotowej uchwały. Część działki nr 192, 

położonej w Mierzeszynie była dzierżawiona na cele prowadzenia działalności gospodarczej.  

Dzierżawca wyraził chęć dalszej dzierżawy i zwrócił się z prośba o jej kontynuację. Gmina 

Trąbki Wielkie aktualnie nie przewiduje innego sposobu zagospodarowania tej nieruchomości 



w związku z tym nie ma przeciwwskazań do dalszego wykorzystywania jej na przedmiotowy 

cel. 

Zaznaczył, że projekt przedmiotowej uchwały był omawiany na Komisji Ekonomicznej  

i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Trąbki Wielkie. 

 

Wójt Gminy poprosił o dodanie dwóch uchwał do porządku: 

1) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie powierzenia 

Gminie Suchy Dąb realizacji zadania publicznego w zakresie pomocy społecznej 

polegającego na kierowaniu mieszkańców gminy Trąbki Wielkie do 

Środowiskowego Domu Samopomocy typu AB dla dorosłych osób przewlekle 

psychicznie chorych oraz upośledzonych umysłowo, z siedzibą w Krzywym Kole  

i świadczenia usług przez Środowiskowy Dom Samopomocy typu AB dla dorosłych 

osób przewlekle psychicznie chorych oraz upośledzonych umysłowo, z siedzibą  

w Krzywym Kole na rzecz mieszkańców Gminy Trąbki Wielkie; 

2) w sprawie zaliczenia drogi na terenie gminy Trąbki Wielkie do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia jej przebiegu; 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 

powierzenia Gminie Suchy Dąb realizacji zadania publicznego w zakresie pomocy 

społecznej polegającego na kierowaniu mieszkańców gminy Trąbki Wielkie do 

Środowiskowego Domu Samopomocy typu AB dla dorosłych osób przewlekle psychicznie 

chorych oraz upośledzonych umysłowo, z siedzibą w Krzywym Kole i świadczenia usług 

przez Środowiskowy Dom Samopomocy typu AB dla dorosłych osób przewlekle 

psychicznie chorych oraz upośledzonych umysłowo, z siedzibą w Krzywym Kole na rzecz 

mieszkańców Gminy Trąbki Wielkie; 

Wójt Gminy przedstawił uzasadnienie do przedmiotowej uchwały. Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Suchym Dębie prowadzi w formie zlecenia Środowiskowy Dom Samopomocy 

typu AB dla dorosłych osób przewlekle psychicznie chorych oraz upośledzonych umysłowo,  

z siedzibą w Krzywym Kole. Z usług tej placówki poza mieszkańcami Gminy, korzystają 

również mieszkańcy gmin ościennych. Dodał, że jeżeli gmina właściwa ze względu na miejsce 

zamieszkania nie prowadzi i nie zleca prowadzenia ośrodków wsparcia, wówczas osoba może 

być skierowana do ośrodka wsparcia prowadzonego przez inną gminę, której odpowiedni organ 

jednostki samorządu terytorialnego właściwy ze względu na miejsce zamieszkania osoby 

ubiegającej się o skierowanie do ośrodka wsparcia powierzył, w drodze porozumienia, 

realizację zadania publicznego. Ponieważ Gmina Trąbki Wielkie nie prowadzi środowiskowego 

domu samopomocy oraz wyraża wolę kierowania swoich mieszkańców do domu 



prowadzonego przez Gminę Suchy Dąb, zawarcie stosowanego porozumienia wydaje się 

celowe i zasadne. Uchwała nie stanowi obciążenia dla budżetu Gminy, jako że finansowanie 

usług, świadczonych przez środowiskowy dom samopomocy następuje z budżetu państwa na 

podstawie decyzji przyznawanej przez Wojewodę. 

Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi na terenie gminy Trąbki Wielkie do kategorii 

dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu; 

Wójt Gminy przypomniał, że w przedmiotowej sprawie była już podejmowana uchwała. 

Dodatkowo na wcześniejszych Komisjach Stałych Rady Gminy temat ten był szczegółowo 

omawiany wielokrotnie. W związku z podjęciem przez Radę Powiatu Gdańskiego nowej 

uchwały Nr LVIII/418/2022 Rady Powiatu Gdańskiego z dnia 28 listopada 2022 roku w sprawie 

pozbawienia kategorii drogi powiatowej nr 2222G Sobowidz – Gołębiewko, która wchodzi  

w życie od dnia 01 stycznia 2024 roku, konieczne jest podjęcie nowej uchwały w tej sprawie.  

 

 

 

 

       Przewodniczący Rady Gminy 

Sporządziła: 

K. Żelewska                Zbigniew Leszczyński 

         

 

 


